
      Nieuwsbrief 
 

februari 2017 
  
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Winter 

Het Diemerpark is een uniek natuurlandschap in de stad.  
Vereniging Vrienden van het Diemerpark bestaat inmiddels ruim 5 jaar en blijkt zeer nodig te 
zijn om het Diemerpark te beschermen tegen allerlei plannen die dit unieke karakter bedreigen.  
Velen in het gemeentebestuur blijken het Diemerpark nog steeds te beschouwen als een ‘leeg’ 
gebied, waar prima allerlei stedelijke voorzieningen in ondergebracht kunnen worden die elders 
(te) veel geld zouden kosten of overlast zouden kunnen geven.  

In deze nieuwsbrief rapporteren we over de meest recente gebeurtenissen en plannen en de 
inspanningen die we doen om de gemeente te laten inzien dat het Diemerpark het waard is om 
er behoedzaam mee om te gaan.  

Gelukkig werken er bij de gemeente ook mensen die het Diemerpark wél een goed hart toe 
dragen!  Dat bleek uit gesprekken die we hadden met beheerders van het park en (vooral) hun 
activiteiten die daaruit volgden (zie het bericht over ‘Natuurbeschermingsmaatregelen’).



Ontwikkelingen in en rond het park 

Natuurbeschermingsmaatregelen 

De ARK-zone is het ruigste 
gebied van het Diemerpark. 
Ze strekt zich uit over de 
hele lengte van het park, 
tussen de Diemerzeedijk en 
het Amsterdam-Rijnkanaal 
(ARK).  

Dit stuk van het park 
behoort tot een belangrijke 
ecologische verbindings-
zone en is bestemd voor 
natuur en niet voor 
recreatie.  
Het is een plek waar dieren 
de nodige rust moeten 
kunnen vinden.   

Helaas gaat dat al jaren 
niet meer goed. Vooral in het westelijke deel van de ARK-zone is er veel verstoring: mensen 
dringen er diep in door, maken er kampvuurtjes, houden er soms feestjes met harde muziek en 
laten hun afval achter. Grote roofvogels die er vroeger broedden, zoals de buizerd en de bruine 
kiekendief, hebben het gebied verlaten.  

Om te vermijden dat dit natuurgebied nog verder aangetast zou worden, hebben we afgelopen 
najaar de parkbeheerders gevraagd om een ondiepe sloot die het westelijk deel van de ARK-zone 
van de rest van het park afscheidt, flink dieper te maken. We hopen dat de roofvogels in dit  
gebied terugkeren als er minder verstoring is.  
We zien er in elk geval regelmatig een buizerd (zie foto hieronder) die in de bomen zit uit te 
rusten. Misschien vindt hij er dit voorjaar een goed plekje om te broeden! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Daarnaast is er, ook in de rest van het park, nog een ander probleem: de vele loslopende 
honden, die doordringen op plekken waar op de grond broedende vogels zich ophouden, zoals 
de blauwborst. Dit zorgt voor veel verstoring en dus wellicht voor mislukte legsels. We hebben 
de parkbeheerders gevraagd om bepaalde plekken, waar grondbroeders voorkomen, af te 
schermen met takkenbossen, zodat ze minder toegankelijk zijn voor honden. 
 



Op onze beide verzoeken werd onlangs ingegaan: er zijn takkenbossen geplaatst en de sloot 
werd uitgediept.  
Onze dank aan het parkbeheer hiervoor!     

Werkzaamheden in het park 

Van de parkbeheerder kregen we bericht dat de volgende werkzaamheden 
binnenkort uitgevoerd zullen worden (of inmiddels reeds uitgevoerd zijn).  
− Terugzetten boomvormers en versnipperen vrijkomend materiaal. 

− Riet maaien in de Batterij en opslag verwijderen. 

− De sloot bij de Batterij uitmaaien. 

− Buitenkerkerdijk: aan weerszijden riet maaien en sloot schonen. 

− IJsvogelwanden opschonen en herstellen. 

− Paddenpoelen gebied ARK zone: dijk herstellen en aanplanten, sloot opschonen 
en uitdiepen. 

Rubberkorrels op de sportvelden en microplastics 

In onze vorige Nieuwsbrief stond een bericht over de uit oude 
autobanden gefabriceerde korrels die over kunstgras-sportvelden 
gestrooid worden, waardoor zo’n plastic veld vergelijkbare 
speeleigenschappen heeft als een gewoon grasveld. In die korrels 
zouden kankerverwekkende stoffen zitten.  

Het Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu (RIVM) 
constateerde dat er weliswaar stoffen in het rubber zitten die 

kanker kunnen veroorzaken, maar dat deze in zulke lage hoeveelheden uit de korrels vrijkomen 
dat dit geen risico vormt.  

Uit nieuw onderzoek van de Vrije Universiteit Amsterdam naar voetbalvelden in Amsterdam 
zou echter blijken dat de stoffen in de rubberkorrels op kunstgrasvelden toch gevaarlijker zijn. 1 
Uit het onderzoek blijkt dat er meer stoffen vrijkomen uit rubbergranulaat dan alleen de 
zogeheten PAKs en metalen, waar het RIVM voornamelijk naar heeft gekeken. Deze stoffen 
kunnen ook een toxisch effect hebben en maken de korrels risicovoller dan gedacht.  

De opvulkorrels zijn overigens niet het enige probleem: uit de kunstgrasvelden zelf zou door 
slijtage naar schatting ieder jaar 1 miljoen kilo aan microplastics in het milieu terechtkomen. 2   

Filmset in het park 

Gedurende een week in januari stonden er bij de 
ingang Diemerparklaan plotseling een aantal auto’s, 
een tent en een generator in het park. Navraag bij het 
stadsdeelbestuur leerde dat het ging om 
cateringfaciliteiten voor een filmset van het bedrijf 
Talpa.  

Hoewel die filmactiviteiten zich buiten het park 
afspeelden, was aan Talpa  vergunning verstrekt om 
het park als parkeer- en cateringlocatie te gebruiken.  

Volgens de stadsdeelvoorzitter was de vergunning verstrekt na overleg met een “wijkbeheerder”. 
Wie dat is, zei hij er niet bij. We zouden graag met die “wijkbeheerder” een gesprek hebben, 
want een dergelijk gebruik past volstrekt niet bij het doel van het park en is in strijd met het 
bestemmingsplan. 

                                           

1 http://nos.nl/artikel/2158310-nieuw-onderzoek-mogelijk-toch-gevaarlijke-stoffen-in-kunstgraskorrels.html 

2 http://www.plasticsoupfoundation.org/2016/03/kunstgras-sportvelden-plastic-soep/ 



Paaltjes op de Diemerzeedijk 

Om te beletten dat 
auto’s zomaar het 
park in kunnen 
rijden, staan op de 
Diemerzeedijk bij de 
ingang van het park 
aan de kant van de 
Nesciobrug, een paar 
rood-witte paaltjes.  
Het is de bedoeling 
dat iedere auto-
mobilist die een 

paaltje verwijdert om daar te kunnen doorrijden, dit na 
passeren weer terugplaatst. 

Daar komt in de praktijk echter weinig van terecht. Zeer vaak 
ligt er een paaltje uit. Er zijn daardoor al diverse keren 
verdwaalde automobilisten in het park aangetroffen.  

Er zijn leden van onze vereniging die, als ze zien dat een 
paaltje er uit ligt, dit terugzetten (als het tenminste nog in de 
buurt ligt). De schatting is dat dit zo’n twee tot drie keer per dag gebeurt.  
Wij hebben bij een inspreekbeurt bij de bestuurscommissie gevraagd of daar, net als in de 
Oeverzeggestraat, ook een verzinkbare paal kan komen.  
De medewerkers van het waterzuiveringsgebouw zouden dat ook op prijs stellen.  

De stadsdeelvoorzitter deed de toezegging dat daarover “nagedacht” zou worden, maar voegde 
daar meteen aan toe dat het “wel heel duur” zou zijn.  

Jan Beijerpad

Het is zeker niet onze meest geliefde 
activiteit, maar als we onszelf als 
belangenbehartiger voor het Diemerpark 
serieus willen blijven nemen, kúnnen we 
soms niet anders: bezwaren indienen en 
rechtszaken voeren.  
Op 3 januari was er bij de rechtbank een 
hoorzitting over het verlegde Jan 
Beijerpad. Het ging over de 
omgevingsvergunning die was afgegeven 
voor het verbindingspad tussen het Jan 
Beijerpad en het sportterrein.  

Hoewel in beleidsvoornemens van de 
gemeente (Structuurvisie 2040) duidelijk 
staat dat sportterreinen niet uitgebreid 
mogen worden ten koste van omringende 
natuur, gebeurt dat hier wel degelijk (zie 
bovenste foto). Wij betoogden dat de 
fietsenstalling van de hockeyvereniging 
beter aan de andere (rechter) zijkant van 
het tijdelijke clubgebouw zou liggen (zie 
onderste foto). Dat zou de  natuur tussen 
het sportterrein en de Diemerzeedijk ten 
goede komen en beter passen bij de 
doelstelling van het bestemmingsplan.  



Ambtenaren van het stadsdeel bleken niet gevoelig voor onze argumenten, maar konden zelf 
niet uitleggen waarom hun idee volgens hen beter is. “Het is nou eenmaal zo besloten”, was de 
steeds terugkerende stelling.   

Onlangs bleek bij de rechtbank dat de doelstelling van het bestemmingsplan er niet toe doet. De 
door het stadsdeel gewenste en gerealiseerde inrichting is toegestaan binnen de regels van het 
bestemmingsplan, en daarom werd ons beroep ongegrond verklaard. 

Parkeerterrein 

Bijna een jaar geleden werd het 
parkeerterrein in het Diemerpark in gebruik 
genomen. Het stadsdeelbestuur heeft 
daarover een aantal besluiten genomen. Voor 
een deel zijn dat officiële besluiten, 
bijvoorbeeld over de verkeersborden, maar 
voor een ander deel slechts informele. Een 
voorbeeld daarvan is het besluit dat het 
parkeerterrein alleen wordt opengesteld op 
dagen dat er bij de KNVB en KNHB-
geregistreerde sportwedstrijden zijn. 

In de praktijk blijkt zo’n informeel besluit  
niets waard.  
 
Zo was het parkeerterrein open op de weekenden tijdens de kerstdagen, de jaarwisseling en ook 
op 11/12 februari , terwijl er die dagen géén bij de KNVB en KNHB-geregistreerde voetbal- of 
hockeywedstrijden waren.  In het laatstgenoemde weekeinde was er sprake van afgelaste 
wedstrijden. De beheerder van de verzinkbare paal in de Oeverzeggestraat zou, aldus een 
ambtenaar,  nooit rekening met afgelaste wedstrijden kunnen houden, “want het is pas heel laat 
bekend dat wedstrijden zijn afgelast”.  

Zo vindt het stadsdeel iedere keer weer een ander argument om toezeggingen niet na te komen.  

Omdat over wanneer het parkeerterrein opengesteld wordt geen besluit met rechtskracht 
bestaat, is het onmogelijk om af te dwingen dat de gemeente zich houdt aan de afspraken 
daarover. Wij hebben dit, samen met de Amsterdamse Vogelwerkgroep en de Koninklijke 
Natuurhistorische Vereniging  (KNNV) bij de rechtbank aangekaart.  
Maar er lijkt maar geen einde te komen aan de procedure. Omdat de gemeente stukken te laat 
inleverde, is de hoorzitting die bij de rechtbank op 19 januari zou plaatsvinden zomaar weer 5 
maanden verplaatst, naar maandag 19 juni a.s., Rechtbank Amsterdam, Parnassusweg. De 
zitting is openbaar.  

(De foto toont de Oeverzeggestraat op 11-02-2017: de verzinkbare paal is omlaag en het verkeersbord 
meldt dat auto’s met maximaal 30 km./uur door mogen rijden.) 

Mountainbike-route? 

De gemeenteraad heeft eind vorig jaar een 
motie aangenomen, waarin verzocht wordt te 
onderzoeken, waar (kleine) mountainbikeroutes 
aangelegd kunnen worden. Door moutainbikers 
zelf is het Diemerpark geopperd als mogelijke 
locatie daarvoor. “Daar is ruimte zat!”, aldus 
een moutainbiker op hun Facebookpagina.  

Als andere mogelijkheden worden genoemd: 
Sportpark Sloten, de Oeverlanden, het westelijk 

havengebied, Gaasperplas/Gaasperzoom, en het Diemerbos. 



  

Over het Diemerpark zegt het college van 
B&W: “Wordt nog nader bestudeerd, dit is 
ook opgenomen in het gebiedsplan IJburg 
van stadsdeel Oost.”  

Wat er nog bestudeerd moet worden is ons 
niet duidelijk. De ARK-zone behoort tot een 
ecologische verbindingszone, daar is 
menselijke activiteit niet welkom. En de rest 
van het park is kwetsbaar door de 
saneringsmaatregelen.  

De foto hiernaast toont het bord dat staat op 
de Diemerzeedijk aan de oostkant van het 
park. Daarop staat duidelijk: “Zo mag er niet 
worden gecrost met fietsen”.  

“Chatten met het stadsdeelbestuur” 

De bestuurscommissie Oost gaat 
experimenteren met meer 
inspraakmogelijkheden voor 
bewoners. Het zou mogelijk 
gemaakt worden om via sociale 
media met commissieleden te 
chatten tijdens vergaderingen. 

En er zou een “burgerjury” komen, die bestaat uit bewoners. “Wie dat zijn, bepaalt een loting, 
zodat iedereen kans maakt”, aldus de huis-aan-huis krant van Amsterdam van 30-01-2017.  
Hoe men zich dat exact voorstelt is ons niet duidelijk.  

Wat we wel weten is, dat één van de ‘projecten’ waarmee men wil starten , “de sportvelden in het 
Diemerpark” zijn.  

Wij vragen ons af wat men daarbij voor ogen heeft. Het zal vast niet gaan over de mogelijk 
kankerverwekkende korrels die over de velden gestrooid zijn (zie het bericht hierover elders in 
deze Nieuwsbrief). Het kan zeker niet gaan over uitbreiding van het aantal sportvelden in het 
park, want dat zou strijdig zijn met het bestemmingsplan en daar gaat de bestuurscommissie 
niet over (over het bestemmingsplan beslist de gemeenteraad). Het is dus vooralsnog 
raadselachtig wat de bestuurscommissie precies wil.  

Overigens moet men er wel haast mee maken, want  de gemeenteraad lijkt vast te willen houden 
aan de traditie om iedere vier jaar een ander bestuurlijk stelsel in het leven te roepen, waardoor 
het er naar uit ziet dat de bestuurscommissies volgend jaar worden opgeheven.  3  

Vogelnieuws 

In de winter is het rustig in het Diemerpark: de 
trekvogels zijn nog niet terug en de vogels die hier 
blijven, zingen niet of nauwelijks. Af en toe kun je een 
groepje putters zien, wat roodborstjes, een 
winterkoninkje en andere ‘gewone’ soorten. Ook komt 
wel eens een roofvogel, zoals slechtvalk, buizerd en 
torenvalk, op bezoek in het park.  

                                           

3 Bron: http://www.parool.nl/amsterdam/niemand-tevreden-maar-bestuur-van-amsterdam-gaat-op-de-
schop~a4463268/ 



Maar daarnaast leeft er in het 
Diemerpark ook een groep 
baardmannetjes, een zeldzame soort.  

Ze broeden in het riet en daarom is het 
Diemerpark, met zijn grote rietvelden, 
een geschikt leefgebied voor deze soort. 
De baardmannetjes op de foto’s waren te 
zien in het riet naast de brug bij de 
ingang Diemerparklaan. 

 

 

 Verenigingsnieuws 

Logo 

We hebben een nieuw logo! Het oude 
logo was verbonden met de strijd tegen 
de auto in het Diemerpark. Hoewel die 
strijd nog niet gestreden is, zijn er 
inmiddels veel andere onderwerpen 
bijgekomen waar we ons als vereniging 
voor inzetten. Het nieuwe logo laat zien 
dat we strijdbaar zijn en verbonden met de natuur in het Diemerpark. Het 
is een stekelig plantje dat in de verte doet denken aan de alom aanwezige 
kaardenbol in het Diemerpark. Het ontwerp is van Marianne Elbers.  
Met dank aan de inzending van een van onze Facebookvolgers, die een 
aanzet gaf voor het idee van de kaardenbol als logo. 

Parkenoverleg 

Onze vereniging is aangesloten bij het Parkenoverleg Amsterdam. Het Parkenoverleg is een 
soort ‘koepelorganisatie’ van  ‘parkenvriendenverenigingen’. Ondanks dat er veel verschillen zijn 
tussen de parken, hebben zij elkaar gevonden in een gezamenlijk ondersteund ‘Groenmanifest’: 
“Een 10 voor stadsgroen en parken in Amsterdam.” (zie:  http://bit.ly/2lOnQPd).  
Naast uitwisseling van nieuws en standpunten via mails komt het Parkenoverleg vier keer per 
jaar bij elkaar.  

De discussies zijn de afgelopen jaren vooral gegaan over de schade die aan de parken wordt 
toegebracht door festivals en evenementen en het beleid dat daarover wordt vastgelegd in 
zogenaamde ‘locatieprofielen’. Een locatieprofiel vermeldt hoeveel evenementen er in het 
betreffende park mogen plaatsvinden, hoe lang die mogen duren (inclusief op- en afbouwen) en 
hoe laat ze afgelopen moeten zijn. Daarmee wordt beoogd festivalorganisatoren duidelijkheid te 
geven en overlast en schade zoveel mogelijk te beperken.   

Om meer invloed te kunnen hebben op het beleid en sterker te staan tegenover de goed 
georganiseerde festivallobbyisten, wordt overwogen om van het Parkenoverleg een 
rechtspersoon te maken (stichting of vereniging). De meningen daarover lopen echter nog 
uiteen. Het belangrijkst is dat we als parkenvereniging één stem laten horen:  parken zijn de 
“groene longen” van de stad: noodzakelijk voor de gezondheid en het welbevinden van de 
stadsbewoner, een plek waar mens en dier rust kunnen vinden en zich thuis kunnen voelen. 
Meer informatie over het Parkenoverleg is te vinden via:  http://bit.ly/2lOj1Wh 



Lidmaatschap  

Wilt u lid worden van de vereniging Vrienden van het Diemerpark of  heeft u het 

lidmaatschapsgeld voor 2017 nog niet overgemaakt?  

Dan nodigen wij u uit om € 5,- over te maken (méér mag ook) op ons 

bankrekeningnr. NL18TRIO0254484840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark. 

Ledenvergadering 

De eerstvolgende algemene ledenvergadering zal in april of mei plaatsvinden. De exacte datum 
en plaats publiceren we in onze volgende Nieuwsbrief.  

Tot slot   

Heb je over één van bovenstaande onderwerpen vragen, of wil je meer gedetailleerde informatie, 
dan horen we dat graag. Ook als je zelf iets over het park wilt aansnijden of opmerken: we 
houden ons aanbevolen! 
 

De vereniging Vrienden van het Diemerpark heeft als doel het ruige  

karakter van het Diemerpark te beschermen en het park mens- en  

diervriendelijk te houden. 

We zijn bereikbaar via:  

• tel. nr. 020 4164813 en 06 3655 4881 

• e- mail: vriendenvanhetdiemerpark@gmail.com 

Website: www.vriendenvanhetdiemerpark.nl 

Bankrekeningnr.: NL18TRIO 025448 4840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark 

 
facebook.com/diemerpark (Vrienden van het Diemerpark IJburg) 

  

  twitter.com/diemerparkgroen 
      

 

 


